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Spørgsmål nr. 604 fra Folketingets Retsudvalg (Alm. del):

”Hvor længe løber forsøget med besøg bag glasrude i Krimi-

nalforsorgen, og hvilke erfaringer er der indtil videre høstet 

på området?”

Svar:

Direktoratet for Kriminalforsorgen har oplyst, at der siden juni 2008 i 

Statsfængslet Østjylland har været mulighed for, at indsatte kan have be-

søg bag glasrude. Denne form for besøg blev etableret forsøgsvis som et 

tilbud til indsatte og nærtstående besøgende i tilfælde, hvor fængslet for 

eksempel på grund af indsmuglingsrisiko agter at meddele afslag på be-

søg eller bestemme, at besøget skal gennemføres under overværelse af 

personale. 

På Københavns Fængsler iværksatte man i december 2008 forsøgsvis en 

tilsvarende ordning.

Som det fremgår af den samtidige besvarelse af spørgsmål 605, har den-

ne form for besøg kun har været anvendt i relativt få tilfælde.

Statsfængslet Østjylland har oplyst, at man finder, at besøg bag glasrude 

er et udmærket tiltag, idet det, som ovenfor anført, dels muliggør besøg 

af nærtstående i situationer, hvor dette ellers ikke ville kunne lade sig 

gøre, dels giver de indsatte og deres pårørende en mulighed for en be-

søgsform, hvor de kan tale sammen uden overværelse af personale, hvis 

de foretrækker dette frem for et besøg, hvor der er personale til stede.

Københavns Fængsler har oplyst, at erfaringerne er, at der er en klar ten-

dens til, at de indsatte foretrækker rudebesøg frem for overværet besøg, 

og at man finder, at besøg bag glasrude er et positivt tilbud til de indsatte.

Direktoratet for Kriminalforsorgen overvejer nu på baggrund af de hidti-

dige erfaringer, om disse besøgsordninger skal gøres permanente.


